
 

1. téma 

 
  

ÚVODEM 
 

 Drazí katechumeni! 
  

Připravujete se na přijetí svátosti křtu. Těch několik stránek, které jsem pro vás 
připravil, nečtěte jako noviny nebo informační reklamu. Čtěte je, prosím, velmi pozorně 
– asi tak, jako byste četli pokyny k vyplnění velmi důležité listiny. 

Co se těmi slovy myslí, co znamenají? Je potřeba to dobře přečíst, nic nevynechat, 
abychom všechno dobře pochopili. Vždyť podle těchto pokynů máme uskutečnit svůj 
vztah k Pánu Bohu. 

Nejprve se dozvíme, proč máme mít vztah k Bohu. Potom poznáme důkazy Boží 
existence. A nakonec, naprosto konkrétně, co máme vykonat, abychom svůj život spojili 
s Bohem. Přijměte tedy, tyto rady, službu i požehnání církve. Těch sedm témat, které 
jsem pro vás připravil, vám chce pomoci osvěžit si některé modlitby a  zásady 
křesťanského života. Povede vás k vážnému zamyšlení nad cílem a smyslem 
křesťanského života. 
   
 
 

CHCI SE STÁT KŘESŤANEM – CHCI BÝT POKŘTĚN 
 

 Je to vaše přání a zároveň svobodné rozhodnutí. Toto rozhodnutí je velmi dobré. 
S tímto rozhodnutím a přáním přicházíte za knězem na faru. Je to logické – kněz je 
řádným udělovatelem svátostí, a to, co vy od církve žádáte, je udělení svátosti křtu. A 
kněz vám rád vyhoví, ale zároveň musí svátost udělit tak, aby byla účinná – tedy aby 
mohla být vámi přijata a používána. Záleží nejen na vlastním udělení, ale také na vaší 
schopnosti tuto svátost přijmout a používat. 
 Zkuste se nyní vžít a vcítit do postavení kněze, který je samotným Kristem pověřen 
předat vzácný dar života, který nám všem Kristus Pán získal svou smrtí na kříži. Mohu to 
říci i tak, že kněz je jakoby v roli lékaře. Sám Ježíš Kristus prohlásil, že lékaře 
nepotřebují zdraví, ale nemocní, a také, že nepřišel povolat spravedlivé, ale hříšníky. Kdo 
přichází k lékaři? Ti, kteří jsou si vědomi své nemoci. Ti, kteří si váží zdraví svého těla. 
A lékař nejen předepisuje léky, ale také určuje způsob užívání a další léčebné postupy. 
Lék sám o sobě, bez řádného užívání, by nikomu nepomohl. Záleží na důvěře pacienta k 
lékaři. Ale na druhé straně záleží také na lékaři, aby dobře znal a ovládal účinky léků a 
předepsal jejich správné užívání. 
 V této rovině lze nejlépe pochopit postavení a situaci kněze, který vám má udělit 
svátost křtu. Ježíš Kristus přišel k nemocným – k nemocným na duši. Poslání těch, kteří 
přinášejí radostnou zvěst evangelia a uzdravují mocí svatých svátostí, dává Kristus Pán 
svým kněžím. A kněží, pokud jsou opravdu poctiví, ze všech sil dbají na to, aby všem 
lidem předali a zprostředkovali nejvzácnější dary pro život. A tak kněží nejen křtí, ale 
také učí, jak ze svatého křtu žít – jak tento vzácný dar pro život duše používat. Zkrátka a 
dobře řečeno – učí, jak žít křesťanským životem ze svatých svátostí. 



 

 Je samozřejmé, že ke knězi přicházejí ti, kteří potřebují pomoci. Ale přicházejí i ti, 
kteří kněze nechápou a nerozumí jeho snaze pomoci. Dokonce je jim kněz někdy svými 
radami a postoji nepříjemný. Jeho upřímnou snahu pomoci, jeho poctivost v předávání 
daru duchovního života považují za omezování osobní svobody, někdy dokonce za 
znásilňování své osobnosti. Je to, jako kdyby pacient vytýkal svému ošetřujícímu lékaři, 
že se mu opovážil naordinovat určitý způsob léčby. Že od něho žádá kupříkladu dietu a 
změnu životního režimu. Ale to vše je nutné proto, aby člověk žil a byl zdráv. 
 A právě takové postavení „lékaře“ má mezi námi kněz. My totiž nemáme pouze 
hmotné tělo, ale také nesmrtelnou duši, která je povolána k věčnému životu. Na jejím 
zdraví závisí štěstí. Opravdové štěstí člověka. A tak pochopme kněze, který se nás snaží 
naučit přijímat a správně používat nejvzácnější dary Boží – na prvním místě především 
svatý křest, který jste se rozhodli přijmout. 


